
 

Protokół nr LIII/2023 
SESJI RADY GMINY CHYBIE 

która odbyła się w dniu 22 sierpnia 2023 r. o godz. 1700 w sali Gminnego Ośrodka 

Kultury w Chybiu. 

 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Chybie mgr inż. Piotr Gmuzdek o godz. 1700 otworzył Sesję 

i powitał zebranych. Poinformował, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 11 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

W sesji udział wzięli: 

Wójt Gminy    mgr Janusz Żydek 

Za-ca Wójta    mgr Wojciech Sikora  

Sekretarz     dr Andrzej Bura 

Skarbnik    mgr Aleksandra Biała 

Lista obecności Radnych i gości stanowi załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący odczytał informację dot. RODO poinformował, że jest ona dostępna przy 

wejściu do Sali obrad. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gmuzdek poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 

zmiany porządku obrad polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad, jako punkt 17 

dodatkowego projektu uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych Gminy Chybie i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

Przewodniczący RG przedstawił porządek po zmianach. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LI i LII Sesji Rady Gminy Chybie. 

4. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie podjętych na sesji w dniu 30 maja 

2023 r. i 20 czerwca 2023 r. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 7 czerwca 2023 r. 

do dnia 8 sierpnia 2023 r. 

6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady. 

7. Wystąpienie mieszkańców i zaproszonych gości. 

8. Informacja dotyczącą gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Chybie – rozbudowa 

sieci kanalizacyjnej. 

9. Bieżąca informacja na temat gospodarki odpadami. 

10. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Chybie z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2022. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 



12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego statutu 

Młodzieżowej Rady Gminy Chybie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Istebna 

dotyczącego wznowienia działalności Oddziału Pediatrycznego w Szpitalu Śląskim 

w Cieszynie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Miasta 

Siemianowic Śląskich, zawartego w uchwale 645/2023 z dnia 30 marca 2023 r. " 

w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej 

w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz.172 z późn. zm.) i o zmianie 

Ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 r. Kodeks Cywilny (Dz.U. 2022r.poz.326) 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia informacji o kandydatach na 

ławników. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych Gminy Chybie i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Chybie na lata 2023-2034. 

20. Informacja Radnych Powiatowych, na temat prac Rady Powiatu. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zamknięcie obrad sesji. 
 

3. Przyjęcie protokołu z LI i LII Sesji Rady Gminy Chybie. 

Protokół przyjęto bez uwag. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

4. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie podjętych na sesji w dniu 30 maja 

2023 r. i 20 czerwca 2023 r. –załącznik nr 3. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ·ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 7 czerwca 2023 r. 

do dnia 8 sierpnia 2023 r. –załącznik nr 4. 

Sprawozdanie przyjęto. 
Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne:  ZA (10) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Marcin 

Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Maria Pisarek 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 



6. Wystąpienie mieszkańców i zaproszonych gości. 

Sołtys Zarzecza Franciszek Stokłosa w imieniu swoim, Rady Sołeckiej i mieszkańców 

Sołectwa podziękował Wójtowi, wszystkim pracownikom Urzędu, za pomoc 

w zorganizowaniu 800-lecia wsi Zarzecze. 

  

7. Sprawozdanie z działalności komisji Rady. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gmuzdek poinformował, że 16 sierpnia zebrały się 

połączone komisje i opiniowały materiały na Sesję i poruszały sprawy bieżące –załącznik nr 5. 

Komisja Rewizyjna Przewodniczący Komisji Artur Śmieja poinformował, że Komisja 

Rewizyjna w okresie międzysesyjnym spotkała się 18 lipca. Jej głównym tematem była 

kontrola dochodów i wydatków związanych z istniejącym majątkiem gminnym za pierwsze 

półrocze bieżącego roku.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzempek 

poinformował, że odbyło się posiedzenie Komisji, na którym rozpatrywała kwestię udzielenia 

poparcie dla Siemianowic Śląskich w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie 

praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 

r. Kodeks Cywilny. 

 

8. Informacja dotyczącą gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Chybie – rozbudowa sieci 

kanalizacyjnej –załącznik nr 6. 

Wójt Gminy Janusz Żydek poinformował, że na chwilę obecną jest podpisanych umów 469. 

Wpłaconych zaliczek 464 i wykonanych podłączeń 368.  
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ·ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

9. Bieżąca informacja na temat gospodarki odpadami–załącznik nr 7 i 8. 

Radna Maria Pisarek zgłosiła uwagę, aby firma, która odbiera odpady bio miała samochód, 

z  którego się nie będzie lało na drogę. To na drodze wygląda strasznie, a parę godzin jest taki 

smród, że nie można wytrzymać. 

Wójt Gminy Janusz Żydek poinformował, że wystąpiono już do Transgóru z taką interwencją.  

 

10. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Chybie z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2022 –załącznik nr 9. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

Przewodniczący RG ogłosił przerwę w obradach celem zebrania się komisji i zaopiniowania 

autopoprawek do uchwał.  

Po przerwie omawiano przedstawioną przez Pana Wójta informacje Zarządu Powiatu 

Cieszyńskiego dotyczącą planu remontów dróg powiatowych.  



Wójt poinformował, że na 2024 rok na terenie gminy Chybie Starostwo wytypowało remont 

nawierzchni drugi DP 2627 to jest ulica Cieszyńska w Mnichu wraz z remontem nawierzchni 

istniejącego chodnika i kanalizacji deszczowej na odcinku jednego kilometra. Wybór odcinka 

jest taki z ich strony i jednocześnie zwracają się z prośbą o udzielenie pomocy finansowej na 

pokrycie 30% wartości wybranego do realizacji zadania, to jest około 600 000 złotych. 

Faktyczna wartość udziału będzie znana po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym 

w przyszłym roku. Podkreślają, że ta ostateczna decyzja o przyjęciu konkretnego zadania do 

planu remontów na 2024 rok będzie uzależniona od wysokości środków finansowych 

możliwych do zaplanowania w budżecie Powiatu na ten rok, na który składać się będą środki 

własne powiatu oraz udzielone przez gminy wsparcie finansowe.  Zadanie szacują na kwotę 

około dwóch milionów złotych. Od gminy oczekują wsparcia finansowego w wysokości 

sześciuset tysięcy złotych. 

Radny Grzegorz Ochodek zauważył, że Powiat będzie remontował chodnik, który niedawno 

Gmina remontowała.  

Wójt Gminy Janusz Żydek wyjaśnił, że będzie jeszcze wyjaśniał z Powiatowym Zarządem 

Dróg publicznych w Cieszynie, który ostatecznie odcinek zamierzają remontować, ponieważ 

wcześniejsze informacje dotyczyły innego odcinka. Będzie to doprecyzowane. Zawsze jest tak, 

że Gmina informuje, iż dopiero jak ukształtujemy budżet, to wtedy będzie wiadomo, w jakiej 

wysokości można partycypować. Gmina zawsze udziela pomocy finansowej Powiatowi.  

Obecnie nie mamy nawet takiej możliwości, żeby zadeklarować kwotę, którą udzielimy, 

ponieważ nie mamy budżetu ukształtowanego na rok 2024. I taka informacja zostanie przesłana 

do Powiatu, że dopiero po podjęciu przez Radę Gminę, przyjęciu budżetu na rok następny ta 

kwota zostanie ustalona. Będziemy na pewno starali się coś zabezpieczyć do Powiatu, żeby nie 

stracić zadania, bo też nam na tym wszystkim zależy. Musimy tak spiąć budżet, żeby część 

środków na to zadanie zostawić. Myślę, że na pewno chodzi o odcinek odwrotny, czyli do 

skrzyżowania Cieszyńskiej z Kopernika. I na pewno chodzi o ten odcinek, bo to było 

precyzowane wielokrotnie i po tej każdej następnej rozmowie ten dokładny odcinek drogi pada. 

Myślę, że będziemy zabezpieczać na pewno jakieś środki na to zadanie, żeby go nie stracić. 

Nie jesteśmy w stanie na razie zadeklarować kwotę, bo nie mamy budżetu. Natomiast myślę, 

że będzie to poddawane i uwzględniane przy uchwale budżetowej. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Wójt Gminy Janusz Żydek poinformował, że z uwagi na nowelizację ustawy 

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, która nałożyła na gminę nowe obowiązki, przekłada 

projekt uchwały, który w sposób ogólny ustali tryb i sposób powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego, co zostało określone w tej ustawie.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/423/2023 w sprawie określenia trybu 

i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego – 

załącznik nr 10. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ·ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 



12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Wójt Gminy poinformował, że uchwała jest wykonaniem obowiązku ustawowego zawartego 

w przepisach o wychowaniu w trzeźwości przeciwdziałania alkoholizmowi. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/424/2023 w sprawie przyjęcia Raportu 

z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022 –załącznik nr 11. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego statutu 

Młodzieżowej Rady Gminy Chybie. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Radna Maria Pisarek powiedziała, że w czasie pandemii, kiedy była zawieszona działalność 

Młodzieżowej Rady Gminy, zostały naniesione poprawki do Statutu Młodzieżowej Rady 

Gminy.  Ten tekst jednolity pomoże uczniom, żeby zapoznać się ze Statutem Młodzieżowej 

Rady Gminy i oby jak najprężniej działali.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/425/2023 w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego statutu Młodzieżowej Rady Gminy Chybie –załącznik nr 12. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Istebna 

dotyczącego wznowienia działalności Oddziału Pediatrycznego w Szpitalu Śląskim 

w Cieszynie. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 Radna Maria Pisarek powiedziała, że radni byli zbulwersowani faktem zamknięcia oddziału 

pediatrycznego w Cieszynie. Od strony Starostwa jest informacja, że nie ma lekarzy. Pytanie 

jest, dlaczego lekarze odeszli i zostali przyjęci z pocałowaniem ręki. To jest pytanie. Dlaczego 

poodchodzili? Więc mi się wydaje, że jeżeli ktoś nieodpowiednio zarządza szpitalem, to tak to 

wygląda. Kobiety nie rodzą w Cieszynie. Większość decyduje się na Bielsko, Wodzisław, 

dlatego że jest inna opieka, bo kobieta rodząca przychodzi to wiadomo mówi jak jest. Za chwilę 

znowu będzie problem z położnictwem, z lekarzami. I znowu Pan Starosta będzie mówił dajcie 

lekarza, to my otworzymy oddział. To nie jest tak, bo atmosfera w pracy i zarządzanie jednostką 

bardzo dużo wpływa na obsadę oddziałów.  

 Wójt Gminy Janusz Żydek zauważył, że mówimy o poparciu o przywrócenie oddziału 

pediatrycznego, w tej uchwale. Natomiast te wszystkie inne działania gdzieś tam są bez przerwy 



podejmowane i Pan Starosta jest cały czas o to pytany, również o inne oddziały, również ten, 

o którym mówi pani Maria.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/426/2023 w sprawie poparcia stanowiska 

Rady Gminy Istebna dotyczącego wznowienia działalności Oddziału Pediatrycznego 

w Szpitalu Śląskim w Cieszynie –załącznik nr 13. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Miasta 

Siemianowic Śląskich, zawartego w uchwale 645/2023 z dnia 30 marca 2023 r. " w sprawie 

wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym 

zasobie gminy (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz.172 z późn. zm.) i o zmianie Ustawy z dnia 23 

kwietnia 1964 r. Kodeks Cywilny (Dz.U. 2022r.poz.326) 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/427/2023 w sprawie poparcia stanowiska 

Rady Miasta Siemianowic Śląskich, zawartego w uchwale 645/2023 z dnia 30 marca 2023 

r. " w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej 

w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz.172 z późn. zm.) i o zmianie Ustawy 

z dnia 23 kwietnia 1964 r. Kodeks Cywilny (Dz.U. 2022r.poz.326) –załącznik nr 14. 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Marcin 

Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Krzysztof Żerdka 

PRZECIW (1) Wiesław Wójcikiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Maria Pisarek 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia informacji o kandydatach na 

ławników. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały.                                                                                                     

Wójt Gminy Janusz Żydek poinformował, że 31 grudnia tego roku upływała obecna 

czteroletnia kadencja ławników sądowych. Zgodnie z przepisami najpóźniej w październiku 

bieżącego roku winni być wyłonieni ławnicy na kolejną kadencję ławników do Sądu 

Rejonowego w Cieszynie w liczbie dwóch.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/428/2023 w sprawie zasięgnięcia informacji 

o kandydatach na ławników –załącznik nr 15. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 



Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) ·Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

17.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych Gminy Chybie i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Sekretarz Andrzej Bura wyjaśniał, że uchwała jest istotnym elementem proceduralnym, 

związanym, z inicjatywą, aby doprowadzić do przywrócenia granic administracyjnych gminy, 

obecnie gminy Chybia, ale chodzi o dawne granice głównie Chybia, Frelichowa i Zarzecza, 

przede wszystkim Zarzecza, z których to obszarów, tereny zostały przejęte pod budowę 

Zbiornik Goczałkowicki w latach 50. Ten istotny element starań związany jest z dwiema 

kwestiami. Po pierwsze, to przede wszystkim jest wyrażenie woli zmiany granic 

administracyjnych, a do tego uprawnionym organem jest Rada Gminy, jako organ stanowiący 

w gminie. I po drugie, zgodnie z przepisami szczegółowymi, to jest ustawa o samorządzie 

gminnym, odpowiednie przepisy w tej ustawie artykuł 4, 4b, 5a, a także rozporządzenie Rady 

Ministrów w sprawie trybu postępowania przy składaniu takich wniosków, a więc tym drugim 

elementem jest przeprowadzenie konsultacji społecznych. I te konsultacje będą polegały na 

uzyskaniu od mieszkańców zamieszkałych na terenie gminy Chybie odpowiedzi na pytanie 

o treści, czy jest Pani/ Pan za zmianą granic administracyjnych gminy Chybie, polegającą na 

włączeniu do granic gminy Chybie części terytorium gminy Goczałkowice-Zdrój, 

obejmującego obszar zalany wodami Zbiornika Goczałkowickiego. Tryb tych konsultacji 

będzie się toczył po tym, jak uchwała będzie podjęta, zostanie opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Śląskiego, minie standardowy termin 14-dniowy od publikacji 

aktów prawa miejscowego. Wówczas będzie można tą procedurę konsultacyjną z naszymi 

mieszkańcami już formalnie wszcząć.  

Radna Maria Pisarek powiedziała, że chce bardzo zachęcić mieszkańców gminy Chybie do 

tych konsultacji, do odpowiedzenia sobie na to właśnie pytanie. Są to tereny, które należały do 

naszej miejscowości, szczególnie Zarzecze, gdzie większość terenów Zarzecza zostały 

odebrane pod Zaporę, a przez różne procedury na chwilę obecną znajdują się jak gdyby 

w terytorium Goczałkowic-Zdroju. Byłaby to pewna sprawiedliwość dziejowa, żeby te tereny 

były przynależne do Chybia i równocześnie żeby myśmy mogli również o tych terenach 

bardziej rozmawiać, bo na chwilę obecną to Zapory od strony Zarzecza nawet za bardzo nie 

widać, bo są drzewa, krzewy zarośnięte. Nie dba się o tą stronę. Natomiast, jeżeli by to było to 

wtedy my, jako gmina, jako Rada mamy większą możliwość wpływu na to, co się tam dzieje 

i to nam głównie przyświeca. 

Radny Grzegorz Ochodek pytał o to, co gmina zyska, jeśli chodzi o finanse. Prosił o podanie 

przybliżonych kwot, bo to też jest ważne dla mieszkańców przy ankietach. Czy mówimy tylko 

stricte o tym, że to jest tylko formalne odzyskanie tych terenów, czy my, jako gmina będziemy 

mieć z tego jeszcze jakieś dodatkowe korzyści. Radny wyraził opinię, że raczej Gmina nie 

będzie mieć wpływu na ten teren, bo to jest teren i zostaje dalej w GPW i gmina, mimo tego, 

że jest zespół komunalny, nie będziemy mogła tam nic zrobić.  

Skarbnik Aleksandra Biała przypomniała, że tak jak mówiłam na komisji, jeżeli brać tylko 

hektary, o które się toczy sprawa i opodatkować je stawką, która przynależy wodom stojącym, 

płynącym, no to jest gdzieś około 7 000 zł. Ale teraz w tych hektarach, to nie tylko są wody 

stojące, to są fragmenty wałów czy zapora boczna. Są przepompownie, to są budowle, 

a budowle są opodatkowane 2% od wartości. Trzeba dowiedzieć, jaka jest ta wartość i ile z tego 

GPW może płacić. Również te tereny za wodami stojącymi do rowu, to są tereny nie pod 

wodami, tylko tereny pod działalność. Nie wiadomo, ile tego jest na chwilę obecną. Licząc 

tylko wody stojące to jest niecałe 8 000 zł na chwilę obecną. Ale to jest nie wszystko, bo są 

urządzenia, są budowle, które są całkiem inaczej opodatkowane.  



Radny Grzegorz Ochodek wyjaśnił, że chodziło o to, aby przedstawić, że Gmina będzie mieć 

z tego korzyści finansowe. Nie zostanie wydane, 60-70 tysięcy na procedurę przejęcia tego 

terenu, ale będzie na przyszłość dla naszej gminy, ten teren generował środki, które będą 

wpływały do budżetu gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/429/2023 w sprawie przystąpienia do 

procedury zmiany granic administracyjnych Gminy Chybie i przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami –załącznik nr 16. 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Maria Pisarek, 

Marcin Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 Radna Maria Pisarek nawiązując do zmian zaproponowanych w uchwale 

i dofinansowaniu do szkoły w Mnichu zwróciła się do Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 

1w Chybiu z zapytaniem dotyczącym kształcenia specjalnego. Pytała, jak to wygląda, 

ponieważ są planowane środki tylko do jednej szkoły, czy w Chybiu są wystarczające środki.  

 Dyrektor SP nr 1 w Chybiu Mirosław Staniek wyjaśniał, że Szkoła pracuje na podstawie 

arkusza organizacyjnego na rok szkolny, który niestety nie pokrywa się z rokiem budżetowym. 

W sierpniu są sporządzane i przekazywane do Urzędu aneksy i to jest pierwsza poprawka, bo 

ten pierwszy arkusz do końca maja musi być zatwierdzony, to wynika z przepisów. W SP nr 1 

na pewno tych pieniędzy też braknie, jednak najpierw trzeba przeprowadzić dokładną analizę. 

A tę analizę można zrobić dopiero na koniec września. Dyrektor powiedział, że aneks, który 

złoży jutro, w stosunku do tego majowego różni się o prawie 60 godzin na plus. I z tych 60 

godzin, prawie 50 godzin, bo dokładnie 46 godzin, to jest z zakresu pomocy psychologiczno-

pedagogicznej. Jako dyrektorzy, musimy realizować nakazy poradni. W orzeczeniu jest 

napisane, co dany uczeń ma mieć. W ubiegłym roku szkolnym w szkole było 17 aneksów, czyli 

17 razy był zmieniany arkusz organizacyjny, z czego jeden generował obniżenie ilości godzin, 

to było na przykład zakończenie zajęć rekreacyjno-sportowych z funduszu. Natomiast 

pozostałe wszystkie generowały zwiększenie. Dochodzą dodatkowe orzeczenia, opinie, 

dochodzi uczeń, który tu zamieszkał, więc trzeba go przyjąć, a okazuje się, że klasa w tym 

momencie liczy już 25 uczniów, trzeba dzielić na grupy na językach i to generuje od razu 

godzinę. Na pewno wszyscy dyrektorzy, będą w tej sprawie występować.  Sytuacja, jeśli chodzi 

o pomoc psychologiczną, pedagogiczną jest bardzo podobna w szkołach średnich, w szkołach 

ponadpodstawowych. Po prostu jedna trzecia całej naszej działalności zaczyna iść w kierunku 

pomocy psychologicznej.  

 Radna Maria Pisarek powiedziała, że Komisja Społeczna spotka się z dyrektorami, żeby 

tą sprawę omówić, jak to wygląda, bo Gmina dostaje dodatkowe środki na niepełnosprawne 

dzieci.  

 Pan Mirosław Staniek wyjaśniła, że nie do końca. Środki przychodzą na orzeczenia, 

gdzie są wyszczególnione wagi i na to dostaje się środki, które i tak nie pokrywają w całości. 

Natomiast to nie dotyczy wydanych opinii.  

Radna Maria Pisarek dodała, że dobrze będzie się spotkać, żeby widzieć jak ten problem 

wygląda w szkołach, we wszystkich szkołach, żeby to było jasne ile jest dzieci z wagami, ile 

z opiniami, ile jest potrzebnych środków, ile nauczycieli. 



Mirosław Staniek dodał, że Pan Wójt na pewno wyrazi zgodę, a dyrektorzy chętnie te arkusze 

udostępnią i spotkają się z komisją.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/430/2023 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2023 r. –załącznik nr 17. 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Marcin 

Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Maria Pisarek, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Chybie na lata 2023-2034. 

Komisje opiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Chybie podjęła uchwałę Nr LIII/431/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2023-2034 –załącznik nr 17. 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Piotr Gmuzdek, Mirosław Janusz, Krzysztof Krzempek, Ireneusz Nowrotek, Grzegorz Ochodek, Marcin 

Puchalik, Sławomir Soboszek, Artur Śmieja, Wiesław Wójcikiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Maria Pisarek, Krzysztof Żerdka 

NIEOBECNI (3) Krzysztof Piotr Michalczyk, Jan Szczypka, Janusz Waleczek 

 

O godz. 1812  obrady opuścił radny Artur Śmieja. 

20. Informacja Radnych Powiatowych, na temat prac Rady Powiatu. 

Pan Mirosław Staniek przedstawił następujące sprawy.  

➢ Na ostatniej Sesji Rady Powiatu w czerwcu była omawiana sprawa szpital. Argumenty 

Pana Starosty są takie, że po prostu nie ma lekarzy. Nie ma tych lekarzy. Pieniądze są tyle, ile 

potrzeba, nie ma tych lekarzy. Z formalnego punktu widzenia nie było innego wyjścia. Dwa 

razy działalność tego oddziału była zawieszany, więc z formalnego punktu widzenia trzeba go 

było zamknąć. Nie było prawnie innej możliwości. Natomiast Pan Starosta zobowiązał się 

i trzymamy go za słowo, że będzie robił wszystkie starania łącznie z dyrektorem. Też mam 

pewne wątpliwości dotyczące zarządzania czy stosunków międzyludzkich panujących tam 

w tym szpitalu, ale to jest moje prywatne zdanie. Natomiast zobowiązał się, że będą na 

wszystkie możliwe sposoby szukać tych lekarzy, łącznie z dyrektorem szpitala i ten oddział 

odtworzyć. Tam jest taka sytuacja, że ten oddział w zasadzie nie tak do końca jest zamknięty. 

Jeszcze jest w takiej trochę w próżni, w takim trochę zawieszeniu. Szpital generuje straty, duże 

straty. Pogotowie ratunkowe generuje zysk. Tak, tak to wygląda.  

➢ Kwestia transportu, związana z rozpoczęciem roku szkolnego i kumulacją roczników 

po raz drugi., Ma to wyglądać w ten sposób, że przez pierwsze trzy tygodnie przewoźnicy mają 

dokładnie monitorować, które linie są przeładowane, które linie są przeciążone, które linie są 

luźniejsze i na podstawie tej analizy decydować, gdzie dokładać większe autobusy. Gdzie 

ewentualnie dołożyć dodatkowy autobus. Jest nadzieję, że troszeczkę reaktywowany transport 

kolejowy na trasie Zebrzydowice-Cieszyn czy Skoczów-Cieszyn przez Chybie - Mnich, trochę 

to odciąży.  



➢ Poinformował, że udało się po kilku latach ruszyć sprawę budowy sali gimnastycznej 

przy liceum ogólnokształcącym Kopernika i Osuchowskiego. Jest dokonana analiza koncepcji. 

Sala całkiem przyzwoita, zwykła sala, niestety niepełnowymiarowa, bo działka nie puszcza, ale 

taka, która by wszystko powinna spełnić. 

➢ W imieniu wszystkich dyrektorów prosił, aby zastanowić się i w budżecie 

przyszłorocznym zaplanować środki dostosowanie jednej placówki dla dzieci 

niepełnosprawnych. Jest taka sytuacja, że te dzieci z niepełnosprawnością ruchową są. I jeżeli 

to jest dziecko, które mieszka w danym obwodzie szkoły, to dyrektor musi go przyjąć. Nie ma 

takiej możliwości, że go nie przyjmie. Natomiast, jeżeli byśmy mieli, chociaż jedną placówkę, 

która nie ma żadnych progów, nie tylko podjazd na parter, ale żadnych progów dla 

niepełnosprawnych, to jest szansa, że tego rodzica się przekona, żeby to dziecko tam 

uczęszczało. 

➢ Prosił, aby przemyśleć, wymianę oświetlenia w szkołach na energooszczędne. Jest 

w szkołach wszystko, stare świetlówki, jarzeniówki, halogenowe oświetlenie, ledowe 

oświetlenie, wszystko. Przy obecnych cenach energii naprawdę by się trzeba było zastanowić, 

czy nie zrobić, wytypować jedną placówkę, obojętnie, którą, zrobić audyt oświetleniowy. 

W szkołach, co 5 lat są robione badania natężenia oświetlenia, bo to jest obowiązek, żeby to 

robić. Natomiast można zrobić audyt energetyczno-oświetleniowy i może zacząć od 

najmniejszych placówek, żeby te koszty były jakieś rozłożone w czasie.  

➢ W imieniu wszystkich zawodniczek, tenisistek podziękował za podjętą uchwałę, którą 

daje możliwość wystąpienia do Pana Wójta, jeśli chodzi o stypendia dla dziewczyn grających 

w drugiej lidze. 

 

21. Wolne wnioski i informacje. 

➢ Radny Grzegorz Ochodek pytał, czy na wrześniową Sesję będzie przygotowany regulamin 

dofinansowania i przejęcia przy budowie kanalizacji, przyłączy kanalizacji.  

Wójt potwierdził ten termin. 

➢ Radna Maria Pisarek pytała: 

- czy w Urzędzie Stanu Cywilnego już wszystko działa? Bo była sytuacja, że był problem 

z uzyskaniem aktu zgonu. 

 - czy są już jakieś przygotowania do uroczystości 11 listopada. Jest sierpień, ale pewne rzeczy 

muszą być podjęte wcześniej. 

- prosiła o informację dotyczącą wyjazdu delegacji Gminy do Portugali, ponieważ mieszkańcy 

pytali o tą sprawę.  Dodała, że już pewne rzeczy posprawdzała, ale żeby ta informacja została 

przekazana, kto był organizatorem tego, kto ponosił koszty, ponieważ nie było żadnej 

informacji w tej sprawie. 

Wójt Gminy Janusz Żydek odpowiadał: 

- w USC wszystko działa. Były problemy ze źródłem, to są takie sprawy techniczne.  

- do 11 listopada już jesteśmy przygotowani, mam swój plan na uroczystości, rozmawialiśmy 

też księdzem proboszczem, że też się włączy do tych przygotowań. Jest pomnik przed 

cmentarzem, jest tam plac i z dyrektorami będziemy rozmawiać jak uroczyście zorganizować 

to jakże ważnego święta.  

- organizatorem wyjazdu do Portugalii była z Lokalna Grupa Działania Cieszyńska Kraina. 

Gmina nie poniosła z tego tytułu żadnych kosztów. Jechał Zastępca Wójta i Pan 

Przewodniczący Rady, jako reprezentacja. To był wyjazd studyjny na zaproszenie w ramach 

współpracy Lokalnych Grup Działania ze strony Portugalii i oni ponosili koszty i przyjmowali 

tam naszych przedstawicieli.  

Radna Maria Pisarek wyjaśniła, że właśnie o to chodzi, żeby to było jasno powiedziane, że to 

nie gmina Chybie finansowała ten wyjazd, że to było przez Lokalną Grupę Działania. 



➢ Radny Sławomir Soboszek prosił, żeby wystąpić do PKP w sprawie oświetlenia kładki nad 

torami przy dworcu kolejowym. Tam nie działa oświetlenie od jakiegoś czasu, a kładka jest 

w kiepskim stanie, zwłaszcza stopnie drewniane, które okute są kątownikami metalowymi, 

są wybrakowane, niektóre kątowniki nawet odstają i można się potknąć.  

Wójt Gminy Janusz Żydek odpowiedział, że zostanie wysłane pismo jak najszybciej.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o szczegóły wyjazdu do Portugali to 

może na komisji przedstawić informacje.  

➢ Następną sesję zaplanowano na 26 września a komisje połączone dotyczące sesji na wtorek 

19 września.  

 

22. Zamknięcie obrad sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący RG zakończył LIII Sesję RG o godz. 

1855. 

 

    Przewodniczący 

    Rada Gminy Chybie 

 Przygotował(a): Barbara Kurcius

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


